



Arnold & Blema Steinberg Post-Doctoral Fellowships in International Migration Law and Policy

POSTDOCTORAL RESEARCH FELLOWSHIPS

The vision and generosity of the Steinberg Foundation is at the heart of this exciting Fellowship opportunity. The Centre for Human Rights & Legal Pluralism of the Faculty of Law at McGill University is delighted to be able to offer two Postdoctoral Research Fellowships for the 2017-2018 academic year.

The Postdoctoral Research Fellowships will be funded by the Arnold and Blema Steinberg Foundation and the appointment(s) shall be for an initial duration of one year with a possibility of renewal for one more year. The Postdoctoral Fellow(s) will work as part of a research team in collaboration with the Oppenheimer Chair in Public International Law and the Centre for Human Rights and Legal Pluralism (CHRLP) under the leadership and supervision of Professor François Crépeau, Professor at the Faculty of Law, Director of the Centre for Human Rights and Legal Pluralism, and the U.N. Special Rapporteur on the Human Rights of Migrants.

A principal objective of the Postdoctoral Research Fellowship program is to train the next generation of International Migration Law specialists interested in pursuing careers in Migration Law. Accordingly, in addition to completing a major research project, successful candidates, as members of the CHRLP team, will be strongly encouraged to participate in the relevant activities of the CHRLP and Oppenheimer Chair initiatives.

ABOUT THE CENTRE FOR HUMAN RIGHTS AND LEGAL PLURALISM:

Now in our eleventh year, the McGill Centre for Human Rights and Legal Pluralism is a focal point for innovative legal and interdisciplinary research, dialogue, and outreach on human rights and legal pluralism. The Centre's mission is to provide students, professors and the larger community with a locus of intellectual and physical resources for engaging critically with how law impacts upon some of the most compelling social problems of our modern era.

ABOUT FRANCOIS CRÉPEAU:

François Crépeau is Full Professor and holds the Hans and Tamar Oppenheimer Chair in Public International Law, at the Faculty of Law of McGill University. He has been appointed United Nations Special Rapporteur on the Human Rights of Migrants in 2011. He is a fellow of the Royal Society of Canada. In August 2015, he became Director of McGill's Centre for

Human Rights and Legal Pluralism for a three-year mandate.

The focus of his current research includes migration control mechanisms, the rights of foreigners, the interface between security and migration, and the interface between the Rule of Law and globalization.

Full bio: <https://www.mcgill.ca/law/about/profs/crepeau-francois>

REQUIREMENTS:

Applicants must hold a doctoral degree in law obtained within the last five years. The ideal candidate must have a solid track record of original research, a high level of proficiency in English, and must propose a research project with a clear focus on migration, mobility, or refugee-related issues.

The criteria for selection are as follows:

- originality, quality, and relevance of the project to contemporary global issues of migration and mobility.
- ability demonstrated by the candidate to conduct legal research and perform other academic tasks substantiated by the candidate's previous track record of original research and publications.
- availability and willingness of the candidate to participate actively in the academic life of the Centre for Human Rights and Legal Pluralism, including a commitment to be physically present in Montreal during the tenure of the postdoctoral fellowship.
- the candidate's desire and preparedness to pursue a career in human rights law and/or migration law, refugee law, and migration policy.
- practical or professional experience in working with migrants and refugees is considered as an asset.

APPLICATION DEADLINE AND PROCEDURE:

The deadline for receiving applications is **December 31, 2016 at 11:59 pm, Eastern Standard Time (Montreal time)**. The review of applications will commence immediately thereafter and continue until the position(s) is (are) filled. This full-time position will begin on 1 September 2017 and will last until 31 August 2018. The selected candidates will receive a Fellowship of the value of 50,000 Canadian Dollars per annum.

Applications are to be submitted electronically to the attention of the selection committee (see email address below). Applicants must submit a cover letter, a curriculum vitae, a research proposal (maximum four pages), a transcript of postgraduate (doctoral) studies, and one or more writing samples (from peer-reviewed publications, if possible). Applicants should also name three referees who may be invited by the CHRLP to send letters of reference.

For more information about the Fellowships, please contact migration.law@mcgill.ca.



Bourses postdoctorales Arnold & Blema Steinberg sur les politiques et le droit des migrations internationales

La générosité de la Fondation Arnold et Blema Steinberg est au cœur de cette excitante bourse de recherche. Le Centre sur les droits de la personne et le pluralisme juridique de la Faculté de droit de McGill a le grand plaisir de pouvoir offrir deux bourses de recherches de niveau postdoctoral pour l'année 2017-2018.

Le poste est d'une durée de un an avec la possibilité de renouvellement pour une année supplémentaire. Le candidat travaillera en collaboration avec la Chaire Oppenheimer en droit international public, ainsi qu'avec le Centre sur les droits de la personne et le pluralisme juridique sous la direction de François Crépeau, professeur à la Faculté de droit, directeur du Centre sur les droits de la personne et le pluralisme juridique, et Rapporteur spécial pour les Nations Unies sur les droits de l'homme des migrants.

L'un des principaux objectifs de la bourse est de former la nouvelle génération de juristes et avocats spécialisés dans le domaine du droit international de l'immigration et intéressés par poursuivre une carrière dans ce domaine. Dans ce but, en plus de rédiger un important projet de recherche, les candidats retenus sont vivement encouragés à participer aux activités principales organisées par le Centre sur les droits de la personne et le pluralisme juridique et la Chaire Oppenheimer.

À propos du Centre sur les droits de la personne et le pluralisme juridique:

Désormais dans sa onzième année, le Centre sur les droits de la personne et le pluralisme juridique de McGill est un lieu de rassemblement en matière d'innovation pour la recherche juridique et interdisciplinaire, pour le dialogue et la sensibilisation touchant les droits de la personne et le pluralisme juridique. La mission du Centre est de permettre aux étudiants, professeurs et à la communauté des juristes en général de s'engager dans un débat critique sur les questions relatives à l'impact du droit sur les problèmes sociaux de notre temps.

À propos de François Crépeau:

François Crépeau est professeur à l'Université de McGill où il dirige la Chaire Hans et Tamar Oppenheimer en droit international public.

Il a nommé rapporteur spécial pour les Nations Unies sur les droits de l'homme des migrants en 2011. Il est membre de la société royale du Canada. En août 2015, il est devenu le directeur du Centre sur les droits de la personne et le pluralisme juridique de McGill pour un mandat de trois ans. Les thèmes de ses recherches actuelles incluent les mécanismes de contrôle de

l'immigration, le droit des étrangers, l'interface entre la sécurité et l'immigration et l'interface entre la règle de droit et la mondialisation.

On peut consulter sa biographie à l'adresse suivante: www.mcgill.ca/law/fr/about/profs/crepeau-francois

Critères de sélection:

Les candidats doivent être titulaires d'un diplôme de doctorat en droit obtenu dans les cinq dernières années. Le candidat idéal doit avoir une expérience solide et originale dans la recherche, un très bon niveau d'anglais et doit proposer un projet de recherche centrée sur les questions de l'immigration, et du droit des réfugiés.

Les critères sont les suivants:

- Originalité, qualité et pertinence du projet aux enjeux mondiaux contemporains de la migration et de la mobilité.
- Capacité du candidat à effectuer des recherches juridiques démontrée par ses précédents travaux de recherche et publications.
- Disponibilité et volonté du candidat de participer activement à la vie académique du Centre sur les droits de l'homme et le pluralisme juridique, y compris un engagement à être physiquement présent à Montréal pendant la durée de la bourse de recherche postdoctorale.
- Désir du candidat à poursuivre une carrière dans le domaine des droits de l'homme et/ou droit de l'immigration, du droit des réfugiés, et des politiques migratoires.
- L'expérience pratique ou professionnelle d'un travail en lien avec les migrants et les réfugiés est considérée comme un atout.

Date limite et procédure:

La date limite pour le dépôt des candidatures est **le 31 décembre 2016, 23h59 (Montréal, heure normale de l'Est)**. La sélection commencera immédiatement après cette date et continuera jusqu'à ce que la position soit remplie. Cette position à plein temps commencera le 1er septembre 2017 et se terminera le 31 août 2018. Les candidats sélectionnés recevront une bourse d'une valeur de 50,000 dollars canadiens par année.

Les candidatures doivent être envoyées par courriel à l'attention du Comité de sélection (voir l'adresse ci-dessous). Les candidats doivent soumettre une lettre de motivation, un curriculum vitae, un projet de recherche (maximum quatre pages), un relevé de notes du dernier diplôme obtenu (doctorat) et un ou deux articles (évalués par des pairs, si possible). Les candidats doivent également nommer trois répondants qui pourront alors être invités par le Centre à envoyer une lettre de recommandation.

Pour plus d'informations sur les bourses Steinberg et les instructions pour le dépôt des candidatures, écrire à migration.law@mcgill.ca.



Becas de postdoctorado, Arnold y Blema Steinberg, en Derecho y política de migración internacional

BECAS DE INVESTIGACIÓN POSTDOCTORAL:

La visión y generosidad de la Fundación Steinberg es el corazón de esta emocionante oportunidad de beca. El Centro de Derechos Humanos y Pluralismo Jurídico de la Facultad de Derecho de la Universidad McGill se complace en poder ofrecer dos becas de Investigación postdoctoral en el año académico 2017-2018.

Las becas de investigación postdoctoral serán financiadas por la Fundación Arnold y Blema Steinberg y éstas tendrán una duración inicial de un año, con posibilidad de renovación por un año más. El estudiante de postdoctorado trabajará como parte de un equipo de investigación en colaboración con la Cátedra Oppenheimer en Derecho Internacional Público y el Centro de Derechos Humanos y Pluralismo Jurídico (CHRLP) bajo la dirección y supervisión del profesor François Crépeau, quién es profesor de la Facultad de Derecho de la Universidad McGill, también es Director del Centro de Derechos Humanos y Pluralismo Jurídico y Relator Especial de la ONU sobre los derechos humanos de los migrantes.

El principal objetivo del programa de las becas de investigación postdoctorales es formar a la próxima generación de especialistas en derecho internacional de los migrantes, que estén interesados en seguir una carrera en las leyes de migración. En consecuencia, además de llevar a cabo un importante proyecto de investigación, los candidatos, como miembros del equipo CHRLP, serán fuertemente alentados a participar en las actividades relevantes del CHRLP y las iniciativas de la cátedra Oppenheimer.

SOBRE EL CENTRO DE DERECHOS HUMANOS Y PLURALISMO JURÍDICO:

Ahora en nuestro undécimo año de vida, el Centro de Derechos Humanos y Pluralismo Jurídico de la Facultad de Derecho de la Universidad McGill es un punto focal para la investigación jurídica e interdisciplinaria, el diálogo y la divulgación de los derechos humanos y pluralismo jurídico.

La misión del centro es proporcionar a los estudiantes, profesores y a la comunidad en general, un sitio de recursos intelectuales y materiales para relacionarse y entender críticamente el impacto de la Ley sobre algunos de los problemas sociales más impactantes de nuestra era moderna.

SOBRE FRANCOIS CRÉPEAU:

François Crépeau es profesor y catedrático, y detentor de la Cátedra Hans y Tamar Oppenheimer sobre Derecho Internacional Público de la Facultad de Derecho de la Universidad McGill. En 2011 fue nombrado Relator Especial de las Naciones Unidas sobre los derechos humanos de los migrantes. Es miembro además de la Real Sociedad de Canadá. En agosto de 2015, fue nombrado Director del Centro de Derechos Humanos y Pluralismo Jurídico (CHRLP) de la Universidad McGill, por un mandato de tres años.

El foco de su investigación actual incluye mecanismos de control de migración, los derechos de los extranjeros, la relación entre la seguridad y la migración y la relación entre el estado de derecho y la globalización.

Biografía completa: <https://www.mcgill.ca/law/about/profs/crepeau-francois>

REQUISITOS PARA LA BECA:

Los solicitantes deben tener un Doctorado en Derecho obtenido en los últimos cinco años. El candidato ideal debe tener una sólida trayectoria de investigaciones originales, un alto nivel de competencia en inglés y debe proponer un proyecto de investigación con un enfoque claro sobre la migración, la movilidad o las cuestiones relacionadas con los refugiados.

Los criterios de selección son los siguientes:

- Originalidad, calidad y pertinencia del proyecto a problemas mundiales contemporáneos de migración y movilidad.
- Capacidad demostrada por el candidato para realizar investigaciones jurídicas y realizar otras tareas académicas, respaldadas por una trayectoria anterior de investigación y publicaciones originales del candidato.
- Disponibilidad del candidato para participar activamente en la vida académica del Centro de Derechos Humanos y Pluralismo Jurídico (CHRLP), incluido un compromiso de estar físicamente presentes en Montreal durante el mandato de la beca postdoctoral.
- Deseo y predisposición del candidato para proseguir una carrera en Derechos Humanos y/o Derecho de migración, Derecho de los Refugiados y Política Migratoria.
- Experiencia práctica o profesional en el trabajo con inmigrantes y refugiados es considerado como un activo.

Plazo de solicitud y procedimiento:

La fecha límite para la recepción de solicitudes es **el 31 de diciembre 2016 a las 11:59 pm, hora estándar del este (hora de Montreal)**. El examen de las solicitudes comenzará inmediatamente después y continuará hasta que el (los) cupo(s) esté(n) completo(s). Esta posición a tiempo completo comenzará el 1 de septiembre de 2017 y se extenderá hasta el 31 de agosto de 2018. Los candidatos seleccionados recibirán una Beca del valor de 50.000 dólares canadienses al año.

Las solicitudes deberán ser enviadas electrónicamente a la atención del Comité de Selección (ver la dirección del correo electrónico más abajo). Los postulantes deberán enviar una carta de presentación, un curriculum vitae, una propuesta de investigación (máximo 4 páginas), una transcripción del posgrado (doctorado), y uno o más ejemplos de escritura (de publicaciones revisadas por pares, si es posible). Los solicitantes deben también dar los nombres de tres personas-referencia, que podrán ser invitados por el CHRLP a enviar cartas de referencia.

Para enviar su solicitud o para obtener más información acerca de las becas, póngase en contacto con migration.law@mcgill.ca.